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حجت الاســام والمســلمین سید حسن 
خمینــی یادگار امام با هشــدار اینکه همه 
باید مراقب باشــیم در زمین دشــمن بازی 
نکنیــم، به جنگ یمن اشــاره کرد و گفت: 

صهیونیست ها عاقه مند به گشودن جبهه 
جدیدی تا از زیر فشــار شــدید جهانی در 

افکار عمومی خارج شوند.
ســید حســن خمینی عصر روز جمعه در 

دیــدار جمعی از طاب پاکســتان در حرم 
امام، روزهــای کنونی برای جهان اســام 
را »بســیار ســخت« توصیف کرد و گفت: 
دشــواری این روزها هم از جهت مســائل 
غزه و انســان های بســیار عزیزی است که 
در آن منطقه شهید می شوند، هم از جهت 
حماقتی که جریان تکفیری کماکان به آن 
دســت می زند و نمونه آن را در انفجارها و 
ترورهــا و اتفاقات مختلف می بینیم.  یادگار 
امام تأکید کرد: یک اشــتباه خدای ناکرده 
ممکن است باعث لطمات جبران ناپذیری به 
کل مجموعه جهان اسام و نیز تشیع شود.

وی با هشــدار اینکه همه باید مراقب باشیم 

در زمین دشمن بازی نکنیم، به جنگ یمن 
اشاره کرد و گفت: صهیونیست ها عاقه مند 
به گشــودن جبهه جدید هســتند تا از زیر 
فشار شــدید جهانی در افکار عمومی خارج 
شوند. در حوزه مســائل فرقه ای هم احیانا 
خــدای ناکرده به هیچ عنوان نباید ســعی 
کنیم وارد نزاع های فرقه ای شــویم. در این 
مســیر شــهادت های مختلفی ممکن است 
رخ دهد، اما بعضــی مواقع صبر بزرگ ترین 
ساح اســت و باید در مقابل این رخدادها 

صبور بود.
سید حسن خمینی با اشــاره به ضربه های 
دشمنان خارجی و تکفیری ها اظهار داشت: 

اصا نباید احساســاتی عمل کــرد. خیلی 
وقت ها سرمایه کســانی که بدخواه جامعه 
اسامی هســتند، »احساسات کور« ماست. 
حتما باید با تدبیــر عمل کرد و در مواقعی 
نیز صبور بود. اگــر بخواهیم قیاس تاریخی 
کنیم، می توانیم به صلح حدیبیه اشاره کنیم 
که یکی از بزرگترین فتنه های پیامبر)ص( 
بود. در شــرایط حســاس فعلی جهان نیز 
باید مراقب باشیم که به هیچ عنوان گرفتار 
احساسات کور نشویم. آنها می خواهند ما را 
عصبانی و گرفتار تنش های فرقه ای کنند و 
رژیم صهیونیستی را از زیر فشار شدید افکار 

عمومی خارج کنند.

هشدار سید حسن خمینی:

مراقب باشیم در زمین دشمن بازی نکنیم

نظر شمخانی درباره فوت آیت الله هاشمی رفسنجانی
و واکنش دختر هاشمی

دریابان علی شمخانی مشاور سیاسی مقام معظم رهبری و دبیر سابق شورای 
عالی امنیت ملی ضمن رد برخی اظهارنظرهای غیر کارشناســی در خصوص 
وجود ابهام در شیوه فوت مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: پس از فوت 
تاســف بار رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام و شکل گیری برخی شایعات 
هدف مند در خصوص وجود ابهام در شــیوه فوت ایشان، بنده به دلیل عاقه و 
حساسیت شخصی و همچنین تاکید مستمری که مقامات عالی نظام داشتند، 
دستور دادم از طریق تشکیل کمیته ویژه ای در دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی، پرونده فوت ایشــان با دقت مورد بررســی قرار گرفته و همه ابعاد آن به 

صورت شفاف و بدون ابهام گزارش شود.
به گزارش نور نیوز، شمخانی خاطرنشان کرد: کمیته رسیدگی کننده به پرونده 
با حضور مجرب ترین کارشناسان در حوزه های مختلف و همچنین استفاده از 
مدرن ترین آزمایشگاه ها با اختصاص وقت کافی، همه ابعاد پرونده را بررسی و 

گزارش کامل و جامعی ارائه کرد.
شمخانی گفت: بر اساس گزارش ارائه شده از سوی کمیته ویژه بررسی کننده 
پرونده که به اجماع مجموعه کارشناســان عضو کمیته رســید، فوت مرحوم 

آیت الله هاشمی بدون هیچ گونه ابهامی کاما طبیعی اعام شد.
دبیر سابق شــورای عالی امنیت ملی گفت: طی چند جلسه با حضور اعضای 
خانواده مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، گزارش کمیته ویژه به طور کامل 
توضیح داده شد و به سوالات و ابهاماتی که برای برخی از اعضای خانواده ایشان 
وجود داشت پاسخ ارائه شد. پس از توئیت شمخانی، پایگاه اطاع رسانی خانه 
موزه آیت الله هاشمی، متنی را به نقل از فاطمه هاشمی منتشر کرده و در آن 
آمده است: چرا هفت ســال قبل، در موردرحلت پدرم، نظر دیگری داشتید و 
امروز ادعای جدیدی را مطرح کرده اید؟! امام حســین)ع( فرمود: »انِ لم یکن 
لکم دین و کنتم لا تخافون المعادَ کونوا احراراً فی دنیا کم؛ اگر دین ندارید و از 

معاد نمی ترسید، پس در دنیایتان آزاده باشید« والسام.

شاهچراغی:
موضع وزارت کشور دیدن همه اقشار و گروه ها است

ســید محمدتقی شاهچراغی رئیس ســتاد انتخابات کشور اظهار کرد: رسانه، 
مرکز ثقل همپوشــانی ها برای کار روابط عمومی و اطاع رســانی است. روابط 
عمومی ها باید در حوزه پیامرســان های داخلــی و ظرفیت های آن ها و ایجاد 

احتمالاً ظرفیت های جدید دیده شده در آینده، فعال باشند
وی با اشاره به کارکرد روابط عمومی ها در استان ها تصریح کرد: آنچه در حوزه 
روابط عمومی ها باید مورد توجه باشــد، این است که به شکل منطقی، شاهد 
استمرار نشست ها در اســتان ها با مردم باشیم و تاش شود به طور شایسته، 
امیدآفرینی القا شود. همه دولت ها خدماتی داشته اند و لذا نمی توان گفت که 
همه دولت های قبل کاری نکرده اند و فقط ما داریم کار می کنیم؛ این صحبت 
ظلم به نظام است. وی ادامه داد: لازم است روابط عمومی ها جدول هایی ایجاد 
کننــد و در آن ها به مردم بگویند که طی دو ســال گذشــته، چقدر خدمات 
شــامل گاز رســانی و برق رسانی و … انجام شــده و اگر هم احیاناً در جایی 
کاری صورت نگرفته، به طور شفاف علت آن گفته شود. مشکات معیشتی و 
اقتصادی داریــم و در این خصوص روابط عمومی ها می توانند در تبیین آن ها 
برای مردم، کمک کنند. رئیس ستاد انتخابات کشور تاکید کرد: اگر قرار باشد 
در انتخابات مشارکت داشته باشــیم، موضع وزارت کشور دیدن همه اقشار و 
گروه ها اســت. در عین حال باید تصریح کرد کــه مردم، جمعیت مخاطب و 
میدان دار اصلی هستند؛ روابط عمومی ها نباید با نگاه عمومی، وارد مسایل شوند 
و بگویند که یکی، خوب و دیگری، بد است؛ البته بیان موضوعات کلی و عمومی 

یا موضوعات خاص امنیتی، امر دیگری است.

پهلوگیری ناوگروه صلح و دوستی پاکستان 
در منطقه یکم امامت ارتش

ناوگروه صلح و دوســتی نیروی دریایی کشور پاکستان متشکل از دو فروند ناو 
رزمی، با هدف گسترش روابط دوستانه و ارتقاء سطح  تعامات آموزشی میان 
نیروی دریایی دو کشور جمهوری اسامی ایران و پاکستان، با استقبال رسمی 
فرماندهان نیروی دریایی ارتش در منطقــه یکم امامت نیروی دریایی ارتش 

پهلو گرفت.
امیر دریادار دوم فرهاد فتاحی جانشین منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش 
در آیین اســتقبال از ناوگروه نیروی دریایی پاکستان ضمن ابراز خرسندی از 
حضــور و پهلوگیری این ناوگروه، گفت: یقیناً حضور ناوگروه رزمی آموزشــی 
نیروی دریایی پاکســتان در منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش، افزایش 
ســطح تعامات رزمی آموزشی و تبادل تجربیات دریانوردی را برای دو طرف 

به همراه خواهد داشت.
همچنین دریادار دوم بال فرمانده ناوگروه نیروی دریایی پاکستان، با تشکر از 
استقبال گرم نیروی دریایی ارتش جمهوری اسامی ایران از ناوگروه پاکستانی 
گفت: برای روابط حسنه دو نیروی دریایی جمهوری اسامی ایران و پاکستان 
ارزش قائلیــم و آن را ارج می نهیــم و  امیدوارم کــه این حضور باعث ارتقاء و 
گسترش ســطح روابط دو نیروی دریایی جمهوری اسامی ایران و جمهوری 

اسامی پاکستان و انتقال تجربیات و تعامات آموزشی باشد.
ناوگروه نیروی دریایی کشــور پاکســتان در مدت ۳روز اقامت در بندرعباس، 
ضمن بازدید از اماکن توریســتی، فرهنگی و تجاری بندرعباس، با فرماندهان 
منطقه یکم دریایی امامت نداجا دیدار و با حضور در گلزار شهدای بندرعباس، 
به مقام شامخ شــهدای دفاع مقدس ادای احترام خواهند کرد. روابط عمومی 
ارتش اعام کرد: برگزاری تمرین رزمی دریایی در محدوده آب های خلیج فارس 
و تنگه هرمز و مراسم معنوی محفل انس با قرآن باحضور کارکنان منطقه یکم 
امامت نداجا و کارکنان ناوگروه پاکستانی از دیگر برنامه های این ناوگروه است.

ویژه

انتخابات

دفاعی

از ۲۶ نماینــده ردصاحیت شــده مجلس 
فعلی، ۱۲ نماینده ســابقه حضور در ادوار 
گذشــته پارلمان را دارنــد و برخی از آنها 
به دلیل عدم التزام به اسام، نظام و قانون 

اساسی ردصاحیت شده اند.
بــه گزارش خبرآناین، بررســی صاحیت 
انتخابــات دوازدهمیــن دوره  داوطلبــان 
مجلــس شــورای اســامی در هیات های 
نظارت استانی روز ۱۵ دی ماه پایان یافت 
و کاندیداها از طریــق »پیامک« از نتیجه 

بررسی هیات های نظارت مطلع شدند.
نتایج بدســت آمده البته نشــان می دهد، 
شــورای نگهبــان برخاف آنچــه رهبری 
انقــاب دربــاره مشــارکت حداکثــری و 
انتخابات رقابتی مطــرح فرموده بودند، در 
همان مســیر انتخابات ۱۳۹۸ و ۱۴۰۰ گام 
برداشته است و اکثریت همان کاندیداهایِ 
حداقلی طیف اصاح طلــب و اعتدالی نیز 
نتوانسته اند از فیلترهای این شورا رد شوند.
ردصاحیت نمایندگانی با سابقه یک یا 

چند دوره حضور در پارلمان
نکته قابل توجــه در این میان ردصاحیت 
۲۶ نماینده فعلی مجلس اســت که در بین 
آنهــا نام برخی منتقدان دولت مســتقر در 

پاستور به چشم می خورد.
ایــن ردصاحیت در حالــی صورت گرفته 
است که برخی از این ردصاحیت شدگان 
سابقه حضور در ادوار دیگر انتخابات مجلس 

را در کارنامه خود دارند.
برهمین اســاس از ۲۶ نماینده ردصاحیت 
شده، ۱۲ نفر سابقه نمایندگی در دوره های 

پیشین مجلس را داشته اند.
از جملــه این نماینــدگان، رجب رحمانی 
نماینده فعلی مردم تاکستان در بهارستان 
اســت کــه ســابقه نمایندگی مــردم در 
دوره هــای چهارم، پنجم، ششــم، هفتم و 
نهم را داشــته است. اســفندیار اختیاری، 
نماینــده اقلیت های مذهبی در مجلس نیز 
در مجالس هشــتم، نهم و دهــم نماینده 
بــود. همچنین مهدی  اقلیت زرتشــتیان 
عیسی زاده نماینده میاندوآب عاوه بر این 
دوره، در دوره های هشــتم و نهم نیز وکیل 
مردم حوزه انتخابیه خود در ساختمان سبز 
بهارســتان بوده اســت. جال محمودزاده 
نماینده مهاباد، نیز با رای مردم به مجالس 

هشتم و دهم راه یافته بود.
از ســوی دیگر، احمد علیرضابیگی نماینده 
تبریز، جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده 
تایباد، محمد خدابخشی نماینده الیگودرز، 
قاسم ســاعدی نماینده دشــت آزادگان و 
ســیدمهدی فرشــادان نماینده ســنندج، 
حضور در مجلس دهــم را نیز تجربه کرده 

بودند.
محمــود احمدی بیغش نماینده شــازند و 
ســیدکاظم موســوی نماینــده اردبیل در 
مجلــس یازدهــم، در دوره هشــتم نیز بر 
صندلی نمایندگی مجلس تیکه زده بودند. 
همچنین کمال علیپور نماینده قائم شهر، در 
دوره نهم موکل مردم این شهر در پارلمان 

بوده است.
دیگــر نماینــدگان ردصاحیت شــده نیز 
اگرچه سابقه حضور در ادوار گذشته مجلس 
را نداشــته اند اما سمت هایی در استانداری، 

شهرداری، شورای شــهر و نیروهای مسلح 
داشته اند.

نمایندگان فعلی
چرا ردصلاحیت شدند؟

اما علــت ردصاحیت ها چه بوده اســت؟ 
عدم التزام به اســام و نظــام از مهمترین 
دلایل ذکر شــده در پرونــده ردصاحیت 
برخی کاندیداها از جمله برخی نمایندگان 

ردصاحیت شده مجلس فعلی است.
نماینــده مهاباد در  جــال محمــودزاده 
گفت وگویی با بــه خبرآناین، درباره علت 
ردصاحیــت خود بیان کــرده بود؛ »عدم 
التزام به قانون اساسی« دلیل هیات نظارت 

استانی برای رد صاحیتش بوده است.
علیرضــا بیگــی نماینده تبریــز و نماینده 
افشاگر شاسی بلندهای مجلس، که پیشتر 
توسط هیات اجرایی نیز رد صاحیت شده 
بود، »عــدم التزام عملی بــه نظام مقدس 
جمهوری اســامی ایران و ابراز وفاداری به 
قانون اساســی و اصل مترقی ولایت مطلقه 
فقیه« را دلیل رد صاحیت شورای نگهبان 

اعام کرده است.
قاســم ســاعدی، نماینده دشــت آزادگان 
نیــز در مصاحبه با خبرآنایــن گفته بود: 
صاحیت بنده به استناد ماده ۳۱ مبنی بر 

»عدم التزام به اسام«، رد شده است.
در ایــن میان، برخی نماینــدگان نیز ابراز 
امیــدواری کردنــد که شــورای نگهبان با 
بررســی اعتراضاتشــان در صاحیت آنان 
تجدیدنظر کند. از جملــه این نمایندگان، 
علی جدی، عضو هیئت رئیسه مجلس بود 
که گفت: بنده طبق بند ۲ ماده ۳۱ توسط 
هیئــت نظارت ردصاحیت شــدم. به نظر 
شورای نگهبان احترام می گذارم و ما هم در 
فرآیند قانون انتخابات قرار گرفتیم و ادامه 
می دهیم و اعتراض خود را اعام می کنیم.

احمد دنیامالی، نماینده نزدیک به قالیباف 
نیز گفته بود؛ براساس بندهای ۲ و ۴ ماده 
۳۱ صاحیتم رد شــده اســت. او با اعام 
اینکه اعتراض می کند، ابراز امیدواری کرد 
و گفت: به نظر می رســد شورای نگهبان به 
اعتراض بنده رسیدگی خواهد کرد و انشالله 

پاسخ مثبت دریافت خواهم کرد.
نماینده  آبــادی  رحیمی جهــان  جلیــل 
تربت جــام و تایبــاد نیــز می گویــد؛ رد 
صاحیت بنده به دلیــل برخی مواضع در 
ایام اغتشاشات و مســائل سیاسی کشور و 
برخی دیدگاه ها و عملکرد بنده بوده اســت 

و هیچ ارتباطی به انتقادم از دولت ندارد.
اسماعیل حسینی زهی نماینده خاش نیز از 

دیگر نمایندگان رد صاحیت شده، از علت 
ردصاحیتش ابراز بی اطاعی کرده است.

ابهام برای افکارعمومی درباره 
ردصلاحیت نمایندگانشان در پارلمان

اما آیا حضور این نمایندگان در مجلس در 
چندماه باقیمانــده از عمر مجلس یازدهم 
حتــی اگر به لحاظ حقوقــی ایرادی بر آن 
وارد نباشــد، در افکار عمومی ابهام و تردید 

ایجاد نخواهد کرد؟
این ابهام نه در ایــن دوره که در دوره های 
قبل نیز وجود داشــت و مشخصا در دوره 
قبلــی ۹۰ نماینده مجلس دهم از ســوی 
شورای نگهبان در انتخابات مجلس یازدهم 

ردصاحیت شدند. 
همــان زمان نیز این موضوع مطرح شــده 
بود که ردصاحیت  یک ســوم نمایندگان 
مجلــس، و حضور و مشــارکت این تعداد 
نماینــده در امــور قانونگــذاری و نظارت 
پارلمــان در مدت باقیمانده از مجلس دهم 

قانونی است و مشروعیت دارد؟
در انتخابات پیشــین عباسعلی کدخدایی، 
عضو شــورای نگهبان در رابطه با سرنوشت 
نماینــدگان ردصاحیت شــده گفته بود؛ 
»صاحیــت افراد یــا رئیس جمهــوری یا 
نمایندگان خبرگان رهبری را برای دوره ۴ 

ساله یا ۸ ســاله بررسی و اعام می کنیم و 
تا پایان مدت دوره، مشــکلی از نظر قانونی 

برای فعالیت آنها وجود ندارد.«
هر چند براســاس این گفته، بررســی ها و 
ردصاحیت هــا مربوط به دوره بعد مجلس 
است و شامل آن دوره مجلس نمی شود. اما 
برخی معتقدند این توجیه منطقی نیســت 
و یک خــاء قانونی را در ایــن باره به رخ 
می کشد.  ســام ســوادکوهی، عضو سابق 
شورای نگهبان در این رابطه گفته بود، »از 
نظر من نمایندگان ردصاحیت شده، برای 
طی دوره نمایندگی خود مشکلی ندارند. اما 
بــه هر صورت خواهی نخواهی این افراد در 
کار نمایندگی خود خللی می بینند که باید 

درباره آن فکر کرد و راه حلی یافت.«
عبدالرضا داوری مشــاور پیشــین احمدی 
نژاد نیــز درباره ردصاحیت هــای اخیر با 
اشاره به این تناقض در توئیتی نوشته است: 
»نماینده ای که فاقد صاحیت اعام شده، 
تا پایــان دوره مجلس کنونــی، در خرداد 
۱۴۰۳، چگونــه می تواند به وظایف تقنینی 

و نظارتی خود عمل کند؟
از یک سو او اکنون نماینده مجلس است و 
از سوی دیگر او را فاقد صاحیت نمایندگی 

اعام کرده اند؟!«

ابهام برای افکارعمومی درباره ردصلاحیت نمایندگان فعلی شان در بهارستان

بررسی سوابق نمایندگان ردصلاحیت شده مجلس 

»تعطیلات زمستانی« راهکاری مناسب 
برای کاهش آلودگی هوا 

مالک شــریعتی عضو کمیسیون انرژی مجلس در پاسخ به سوالی درخصوص 
»تداوم آلودگی هوا در فصل زمســتان و اینکه به نظر می رسد جز امیدواری به 
بــارش باران و وزش باد یا اعام تعطیلی مقطعی یکی-دو روزه تقریبا کاری از 
دســت مسئولان بر نمی آید« با اشــاره به طرح »تعطیات زمستانه مدارس«، 
گفت: با توجه به تجربه چند ساله اخیر درخصوص فصل زمستان که آلودگی 
هوا بیشــتر می شود و این هم براساس شرایط آب وهوایی یعنی وارونگی هوا و 
پایداری جو اســت، به نظر می رسد که بتوان طرح تعطیات ۲ تا ۳ هفته ای را 
در پایان فصل پاییز یا اوایل زمســتان )ماه هــای آذر یا دی( پیش بینی کرد و 
یک اعام قبلی صورت بگیرد که تعطیات در یک تاریخ مشــخص تعطیات 

زمستانه برقرار است.
وی ادامه داد: این اقدام باعث می شــود که هم خانواده ها در این مقطع زمانی 
تکلیــف خود را بدانند، هم مدارس و دانشــگاه ها برای این مقطع برنامه ریزی 
داشته باشند و مثا کار را در پایان تابستان قدری زودتر شروع کنند تا با این 
راهــکار بتوان به صورت موقت روی آلودگی هوا اثر گذاشــت و در کنار آن با 
اجرای برنامه های دیگر که روی منابع ایجادکننده آلودگی اثر دارد، در نهایت 

آلودگی هوا را به صورت ملموس و بلندمدت کاهش دهیم.
عضو کمیسیون انرژی مجلس خاطرنشان کرد: البته این مساله باید به صورت 

استانی باشد و نمی تواند به صورت ملی باشد.
نماینــده مردم تهران در مجلس تصریح کــرد: در کنار بحث آلودگی هوا این 
تعطیات زمستانه یک رونق مناســبی در سفرها به استان های جنوبی ایجاد 
خواهد کرد، چون معمولا ســفرهای تابســتانه و ایام نوروز بیشــتر به سمت 
استان های شمالی است و یا اینکه مردم به مشهد می روند و جمعیت کمتری 
به سمت جنوب می روند. اما الان در فصل زمستان در حوزه هرمزگان، بوشهر، 
خوزستان و کا نیمه جنوبی کشور هوای بسیار خوب و مطلوبی است که اگر 
یک برنامه ریزی وجود داشــته باشــد و در زمان مناسب اطاع رسانی صورت 
گرفته باشد، خانواده ها هم می توانند برنامه خود را تنظیم کنند و مثا کارمندان 

برنامه کاری و مرخصی خود را تطبیق دهند تا از این فرصت استفاده کنند.
وی ادامه داد: در نتیجه هم از ازدحام ســفر در فصول دیگر کاســته می شود، 
هم رونق گردشگری جنوب کشور را می تواند به دنبال داشته باشد و هم روی 

آلودگی هوا اثر مناسبی خواهد داشت و باعث کاهش آن می شود.

مجلس

انســیه خزعلی معاون رییس جمهــوری در امور زنان و 
خانــواده در خصوص طرح و برنامــه معاونت امور زنان و 
خانواده در زمینه جلوگیری از ازدواج دختران در ســنین 
پایین و حمایت از آنها، بیان کرد: در دولت سیزدهم شاهد 
کاهش ازدواج دختران در ســنین پایین هستیم و برنامه 
این اســت که بتوانیم از کسانی که در سن بلوغ نیستند، 
حمایت کنیم و اجازه ندهیم برای افرادی که هنوز به سن 
بلوغ نرســیده اند، ازدواجی صورت بگیرد یا از ازدواج آنها 

سوء استفاده شود.
خزعلی اضافــه کرد: این موضوع هم در لایحه حمایت از 
زنان و امنیت زنان دیده شده و هم درصدد این هستیم که 
با قوه قضاییه هماهنگی هایی در این زمینه داشته باشیم 

که پس از اینکه نهایی شــد، اطاع رسانی خواهیم کرد. 
وی در خصوص برنامــه دولت برای جلوگیری از افزایش 
تجرد به خصوص در میان دختران و افزایش سن ازدواج 
نیز گفت: حقیقتاً این موضوع یک معضل اساسی است چرا 
که ما بیش از اینکه بحث کودک همسری را داشته باشیم، 
بحث بالا رفتن سن ازدواج و تجرد قطعی را داریم که باید 

برای آن چاره اندیشی کرد. 
خزعلی تصریح کرد: یکی از مسایلی که سبب افزایش سن 
ازدواج و تجرد قطعی شده است، موضوعات »اقتصادی« 
اســت که دولت باید در این زمینه حمایت های لازم را از 
این افراد داشــته باشد که سعی کردیم از دهه شصتی ها 

این حمایت را داشته باشیم.
عامل دیگر افزایش سن ازدواج یا تجرد، »فرهنگی« است 
که امیدواریم دستگاه های متولی به خوبی در این میدان 
وارد شوند. گفتنی است یکی از مشکات مشخص و بزرگ 
زنان بخصوص در روســتاهایی کــه از فقر فرهنگی رنج 
می برند، کودک همســری است که با قانونی که در دوره 
دهم مجلس شورای اسامی توسط دولت به مجلس ارایه 
شد و متاســفانه در کازیوهای نمایندگان خاک می خورد 
لایحه حمایت از زنان اســت که همچنان درباره طرح آن 

در مجلس زمان دقیقی مخص نشده است.

علی خضریان با انتقاد از انتصاب اخیر مدیرعامل یکی از 
پتروشــیمی های ذیل وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: متأســفانه این فرد که از مدیران متخلف در دوران 
دولت ســابق بــوده و موارد تخلفش هم   به مســئولان 
مربوطه در دولت منتقل شــده، با برقــراری ارتباطاتی 
توانســته اعتماد یکی از مسئولان نهاد ریاست جمهوری 
را به خود جلب کرده و در حوزه پتروشــیمی به صورت 

آسانسوری و بدون داشتن تخصص لازم رشد کند.
به گزارش ایسنا رئیس هیأت تحقیق و تفحص از شستا 
ادامه داد: در اواســط آبان ماه ســال جاری طی جلسه ای 
با حضور آقای مســکنی مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشــوری، درباره عملکرد مدیرعامل تازه منصوب شــده 
یکی از شــرکت های پتروشــیمی صحبت کردم که این 
فرد در دوران دولت گذشــته در یکی از شرکت های ذیل 
شستا مسئولیت داشــته است. در این جلسه ضمن ارائه 
مســتندات در حضور همان فرد نسبت به انتصاب او به 
عنوان عضو هیئت مدیره این شرکت پتروشیمی هشدار 
دادیم چون پاسخ مناســب در خصوص تخلفات صورت 

گرفته داده نشده است.
خضریان ادامه داد: مشارالیه به تخلفات رخ داده در زمان 
تصدی در حراســت یکی از شرکت های نفتی ذیل شستا 

اذعان داشت که به علت عدم آشنایی با حوزه فعالیت آن 
شرکت، یعنی زمانی که مسئولیت حراست شرکت را بر 
عهده داشته، یا با متخلفین همراهی داشته و یا اینکه به 
علت عدم آشــنایی با حوزه فعالیت آن متوجه رخ دادن 

تخلف و فساد نشده و اهمال داشته است.
وی ادامه داد: در همین راســتا به آقای مسکنی هشدار 
داده شد تحصیات دانشگاهی این فرد در زمینه حقوق، 
ارتباطی به حوزه فعالیت کاری مدنظر برای آن فرد ندارد 
و چه تضمینی وجود دارد که دوباره تجربه پیشین تکرار 
نشود و دوباره این فرد پس از چند سال مدعی نشود که 
با حوزه فعالیت این شرکت پتروشیمی آشنایی نداشتم و 

به همین علت تخلفاتی رخ داده است.

پای مدیرتازه وارد صندوق بازنشستگی به کمیسیون اصل 90 باز شدمشکلات اقتصادی و فرهنگی سبب افزایش سن ازدواج شده است

احمد وحیدی گفت: موضوع اطاع رســانی 
به یک امر مســتمر و همیشگی تبدیل شده 
است و در نتیجه از طرف دیگر هم، انتظارات 

جدیدی شکل گرفته است.
وزیر کشور اضافه کرد: ما در دنیایی به سر می 
بریم که چگونگی روایت از یک اطاع رسانی 
فضای امنیتی، سیاسی، اجتماعی و اقتصادی 
کشــور را به خــود اختصاصی داده اســت. 
تغییرات متناســب با تغییر شــرایط  نحوه 
اطاع رســانی و ذهنیت سازی درست، بسیار 
اهمیت دارد. وی تاکید کرد: دشــمن مدام 
در حال تاش برای تغییر ســطح خط دهی 

ذهن ها و آنچه که به عنوان عملیات روانی و 
جنگ شناختی شناخته می شود، است. ظاهر 
کارشــان ارائه خبر است اما آنها آنرا در قالب 

یک بسته ارائه می کنند.
وزیر کشــور با اشــاره به تاش دشمن برای 
حداقلی کردن مشــارکت مردم در انتخابات 
است، گفت: ما باید مشارکت مردم را تسهیل 
کنیم،رقابت فقط نباید روی افراد باشد بلکه 

برنامه ها رقابت کنیم.اســتاندارها  باید روی 
همه بسترهای مشارکت را فراهم کنند.

وحیدی با بیان اینکه نرخ رشد ۴.۲ درصدی 
مســئله خیلی مهمی اســت و بایــد به آن 
پرداخته شود، اظهار داشــت: به دلیل عدم 
بارندگی و خشکســالی یک مقــدار قیمت 
گوشت بالا رفته است و دولت و وزارت جهاد 
درحال پیگیری هســتند. یک مسئله نباید 

همه مسائلی را که در کشور اتفاق می افتد را 
پوشش دهد و تاش های شبانه روزی نادیده 

گرفته شود.
وزیر کشــور افزود: دشمنان می خواهند ما را 
درگیر مسائل حاشــیه ای کنند. مثاً حضور 
مســؤلان میان مردم را اقدامی پوپولیستی 
مطــرح می کننــد، در حالیکه ایــن امر هم 
مردم داری است و هم موجب شنیدن حرف ها 

و مشکات مردم می شود و نشانه مردم محور 
بودن دولت است. اما این موضوعات و حاشیه 
سازی ها موجب می شود که انرژی های زیادی 
تلف شود. وحیدی ادامه داد: گاهی اتفاقی در 
استان می افتد که روابط عمومی ها درست و 
در جریان آن اتفاق قرار نمی گیرند. در حالیکه 
روابط عمومی ها باید بتوانند اخبار را مدیریت 
کنند. از ســویی گاهی رسانه ها عاقه دارند 
یک مســأله کوچک را تبدیــل یک موضوع 
ملی کنند  که البته این از خصوصیت فضای 
مجازی اســت ولی نباید اجازه بدهیم چنین 

اتفاقی بیفتد.

وحیدی: 

باید مشارکت مردم در انتخابات تسهیل شود


